

## Assessments Australia တာ်န့ၢ်လီၤကတီၢ်ဆိကိၣ်ခိၣ်ထံးလံၣ်ဆုၢ်ခီ မိၢ်ပၢ်/ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ် ခိၣ်န့ၢ်တၢ်သ့ၣ်ညါအတၢ်သမံသမိး

### ဆူမိၢ်ပၢ်/ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်အအိၣ်

နဖိဘၣ်တၢ်ဆုၢ်ခီယီၤအီၤလၢသးခိၣ်န့ၢ်တၢ်သ့ၣ်ညါအတၢ်သမံသမိးအဂီၢ်ခီဖျိကိၣ်ဖိလၢအအိၣ်ဒီးခိၣ်န့ၢ်ကွၢ်ဂီၤတလၢပုၤအတၢ်သမံ  
သမိးကရၢအအိၣ်ဒ်သိးကထံၣ်ဘၣ်အဝဲသ့ၣ်အတၢ်ဆိကမိၣ်ဒီးတၢ်ပဲၣ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်အတၢ်သ့ၣ်တၢ်ဘၣ်တဖၣ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးဝဲ  
အတၢ်မၤလိဒီးအတၢ်န့ၢ်ပၣ်ယုၣ်ဆူကိၣ်အပူၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.တၢ်အံၤကမၤစၢၤကိၣ်လၢကနၢ်ပၢ်မ့ၢ်နဖိအိၣ်ဒီးသးခိၣ်န့ၢ်  
တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်အတၢ်တလၢတပုၤ (သးခိၣ်န့ၢ်တလၢပုၤ) အဂ့ၢ်, ကဘၣ်ဆိၣ်ထွဲနဖိဒ်လဲၣ်,  
ဒီးမ့ၢ်ကိၣ်ကပတံထီၣ်လၢလံၣ်လဲၣ်တၢ်ကွဲးကဲဘျူးအါထီၣ်လၢတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဝဲကျိၤအအိၣ်အဂီၢ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအိၣ်ဝဲဘၣ်ပးဒီးတၢ်မၤအကျိၤအကျဲအဝဲအံၤဒ်လံၣ်ကဘျူးအဖိလၢတဖၣ်အံၤအပူၤအသိး,  
ဒီးနကလိၣ်မၤပုၤလံၣ်တကီၢ်အံၤဒီးလံၣ်ပျဲတဘျုးန့ၢ်လီၤ.

ဝံသးစူၤမၤပုၤလံၣ်တကီၢ်အံၤဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအါအါတသ့ဝဲအသ့ကတၢ်ဒီးဆုၢ်ကဒါက့ၤဆူနဖိအကိၣ်န့ၢ်တက့ၢ်.  
တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢနဟ့ၣ်ထီၣ်ကမၤစၢၤပုၤလၢကဆၢတဲၣ်ဝဲတၢ်သမံသမိးန့ၢ်မ့ၢ်တၢ်မၤအီၤလၢAssessments Australia  
သ့တသ့အဂ့ၢ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်ခဲလၢအပူၤကွၢ်တဖၣ်မ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်လၢကမၤတၢ်ဆၢတဲၣ်အဂီၢ်, အယိမ့ၢ်တၢ်  
အဂ့ၤကတၢ်လၢနကဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအါအါကတၢ်တသ့ဝဲအသ့န့ၢ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢနဟ့ၣ်ထီၣ်ပုၤအံၤကပၣ်ယုၣ်လၢပလံၣ်ပၣ်ဖျါတဖၣ်အပူၤဒီးကမၤစၢၤပုၤလၢကဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်သမံသမိးလၢအ  
ဘၣ်ကတၢ်ဒီးအလၢပုၤလၢနဖိအတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့တၢ်လိၣ်အဖိခိၣ်န့ၢ်လီၤ.  
တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢနဟ့ၣ်ထီၣ်ပုၤအံၤကပၣ်ယုၣ်ဖဲလံၣ်ပၣ်ဖျါအပူၤန့ၢ်လီၤ.

ဝံသးစူၤတၢ်နီၣ်ဘၣ်လံၣ်တကီၢ်အံၤတၢ်မၤအီၤလၢတၢ်ကဘၣ်မၤပုၤထီၣ်အီၤလၢခီဖျိထၢၣ်အပူၤန့ၢ်လီၤ. နမ့ၢ်အဲၣ်ဒီး  
မၤပုၤထီၣ်အီၤလၢစုန့ၢ်, ကိၣ်ကဟ့ၣ်လီၤနလံၣ်တကီၢ်အံၤဒီးအဂၤတဘျုးသ့ဝဲလီၤ.

တၢ်မၤအကျိၤအကျဲအံၤအဖိခိၣ်န့ၢ်တၢ်သံကွၢ်မ့ၢ်အိၣ်တမံမံၤ,မ့ၢ်တမ့ၢ်မ့ၢ်လိၣ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤလၢကမၤပုၤလံၣ်တကီၢ်  
တဘျုးအံၤန့ၢ်, ဝံသးစူၤဆဲးကျိးကိၣ်, မ့ၢ်တမ့ၢ်တၢ်သမံသမိးအီးစုၤထွဲလယါ (Assessments Australia) ဝဲ  
၀၃ ၉၆၇၈ ၅၁၀၀ မ့ၢ်တမ့ၢ်အ့မ့ၢ်(လ)ဆူ [PSD-AS@assessments.com.au](mailto:PSD-AS@assessments.com.au) တက့ၢ်.ကိၣ်ကရဲၣ်ကျဲၤန့ၢ်ပုၤကျိးထံတၢ်  
တဂၤလၢကမၤစၢၤနလၢမၤပုၤထီၣ်လံၣ်တကီၢ်အံၤလၢအဲကလံးကျိၣ်န့ၢ်သ့လီၤ.

တၢ်ဘျူး

Assessments Australia Team  
[Students with Disability Assessment Service website](#)

## သးခိန်နှုတ်သွန်ညါအတၢ်သမံသမိးဃုဒ်ဒီး Assessments Australia- တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢမိၢ်ပၢ်/ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ်အဂီၢ်

Assessments Australia မ့ၢ်မတၤလဲၣ်.

Assessments Australia, မ့ၢ် MAX အတၢ်ယဲၣ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်အကျိၤတခါ, မ့ၢ်ခိဖနံၤတဖျါၣ်လၢအသဘူၤလၢအတၢ်ဒုၣ်ဝဲ  
လၢအသမံသမိးကိဖိတဖၣ်လၢကဆိၣ်ထွဲကိဃုဒ်ဒီးလံာ်ပတံထီၣ်လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢကိဖိလၢအအိၣ်ဒီးသးခိန်နှုတ်  
ကွၢ်ဂီၤတလၢပဲၤဒီးတၢ်ဒုးပုၤယုၤလၢအအိၣ်ဒီးသးခိန်နှုတ်ကွၢ်ဂီၤတလၢပဲၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤစၢၤကရၢအံၤတၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤ  
လၢတအိၣ်ဒီးတၢ်လၢာ်ဘူၣ်လၢာ်စ့ၤလၢကိဖိတဖၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်အၢၣ်လီၤဃံးဃာ်ဃာ်ဒီးတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဝဲၤကျိၤ  
(DE) န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်မနုၤလၢတၢ်ဆုၢ်ခီဃီၤယဖိလၢတၢ်သမံသမိးအဂီၢ်လဲၣ်.

နဖိဘၣ်ဘၣ်တၢ်ဆုၢ်ခီဃီၤအီၤလၢသးခိန်နှုတ်သွန်ညါတၢ်သမံသမိးအဂီၢ်ခိဖိတဖျါၣ်ဘၣ်ယိၣ်အလီၢ်အိၣ်လၢအတဝဲသ့တၢ်မၤလိ  
အပူၤ, ဒီးကိအဲၣ်ဒီးသ့ညါတၢ်အံၤကမ့ၢ်ဘၣ်ဖုးခိဖိအသးခိန်နှုတ်သွန်ညါတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တဘၣ်လီၢ်ဘၣ်စးဘၣ်(သးခိန်နှုတ်တလၢတပဲၤဘၣ်)  
အယိၤခါန့ၣ်လီၤ.

လၢသးခိန်နှုတ်သွန်ညါတၢ်သမံသမိးအဂီၢ်ပက-

- ကွၢ်အတၢ်ဆိကမိၣ်အကလုာ်ကလုာ်ဒီးတၢ်ယဲၣ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်အတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢတၢ်လိၣ်ဘၣ်အီၤလၢတၢ်မၤလိအဂီၢ်  
တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်လၢနကယုထံၣ်ဘၣ်မနုၤနဖိကအိၣ်ဒီးတၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲလၢတၢ်မၤလိအပူၤလဲၣ်န့ၣ်လီၤ.
- ကွၢ်ဘၣ်နဖိ သကဲးပဝးလၢကတုၤထီၣ်ထီၣ်ဘးတၢ်ခဲလၢာ် (ဒ်သိးနဖိကသ့ခိဖိတနံၤဘၣ်တနံၤအတၢ်အိၣ်မ့)
- ကွၢ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ဃးဒီးနဖိအတၢ်လဲၤခိဖိအပူၤကွံာ်, ဒ်အမ့ၢ်အဝဲသ့တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဆိ, ကတီၢ်ဆိကိဒီးကိ  
အတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီ, ဒီးတၢ်သမံသမိးအဂီၢ်တဖၣ်
- ကတီၢ်တၢ်ဒီးနဒီးပုၤအဂီၢ်တဖၣ်လၢအသ့ညါနဖိဂ့ၢ်တဖၣ်=

တၢ်သမံသမိးအံၤကမၤစၢၤပုၤလၢကနၢ်ပၢ်နဖိအတၢ်မၤလိအတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖိသ့အါဒ်အါဂၤအိၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်လၢ  
ကိ, ဘၣ်ဆၣ်ထဲဒုၣ်စ့ၤဂၤကအိၣ်ဒီးသးခိန်နှုတ်သွန်ညါအတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တဘၣ်လီၢ်ဘၣ်စးဘၣ်န့ၣ်လီၤ. နတၢ်သံကွၢ်  
မ့ၢ်အိၣ်ဘၣ်ဃးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤ, ဝံသးစူၤဆဲးကျိးကိမ့တမ့ၢ်ပရူဖဲ (၀၃) ၉၆၇၈ ၅၁၀၀ တက့ၢ်.

တၢ်ဆုၢ်ခီအတၢ်မၤအကျိၤအကျဲ

နဖိအကိဆဲးကျိးပုၤလၢကမၤတၢ်ဆုၢ်ခီအံၤအဂီၢ်လီၤ. ပလိၣ်မၤန့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢနဒီးကိအအိၣ်လၢကထံၣ်ဘၣ်မ့ၢ်

Assessments Australia သးခိန်နှံကသံဉ်သရဉ် မှ်ပှါအဂ့ၤကတၢ်လၢကမၤတၢ်သမံသမိးအံၤလီၤ. ကိုမၤစၢၤန့ၤ လၢကမၤပှဲၤလံာ်တကီၢ်အံၤဖဲလိာ်ဘဉ်တၢ်မၤစၢၤန့ၤသ့ဝဲလီၤ.ပမ့ၢ်ဆိမိာ်ပှါအဂၤတဂၤမ့ၢ်ဂ့ၤဒိၣ်လၢကသမံသမိးန့ၢ်ဒီးပကဒုး သ့ဉ်ညါကိုန့ၢ်လီၤ.

### တၢ်သမံသမိး

ပသးခိန်နှံကသံဉ်သရဉ်အကျါတဂၤကဆဲးကျိးလီၤတဲစိဆူကိုအအိၣ်ဒီးရဲၣ်ကျဲၤတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢကထံဉ်လိာ်ဒီးန့ၢ်အဂီၢ်လီၤ. သးခိန်နှံကသံဉ်သရဉ်အိၣ်ဒီးတၢ်သိၣ်လိာ်ဆိဒီးမ့ၢ်သရဉ်ဒိၣ်သမၤထီၤလၢအဖျါတီၤပတီၢ်ထီၤကတၢ်လၢကသမံသမိးဝဲသးခိန် နှံအတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တဘဉ်လီၤဘဉ်စးအဂီၢ်လီၤ. ကိုကဒုးသ့ဉ်ညါန့ၢ်ဖဲတၢ်အံၤကကဲထီၣ်ဆံးယံာ်လဲၣ်, ဒီးကွဲမ့ၢ်န့ၤလၢကဟဲဆူကို လၢကကတီၢ်တၢ်ဒီးသးခိန်နှံကသံဉ်သရဉ်ဖဲတၢ်သမံသမိးဝဲအလီၢ်ခဲန့ၢ်လီၤ.တၢ်မ့ၢ်လိာ်ဘဉ်ပှါကတီၢ်ကျိးထံတၢ်န့ၢ်,ကိုကရဲၣ် ကျဲၤမၤအီၤန့ၢ်လီၤ.သးခိန်နှံကသံဉ်သရဉ်ကဆဲးကျိးလီၤတဲစိဆူန့ၢ်လၢကကွဲဝဲတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတၢ်ချးတၢ်သမံသမိးအခါန့ၢ် လီၤ.တၢ်သမံသမိးအံၤတၢ်ညီန့ၢ်မၤအီၤလၢသၢန့ၢ်အတီၢ်ပှါဖဲပဒီးန့ၢ်ဘဉ်လံာ်တကီၢ်လၢတၢ်မၤပှဲၤအီၤဝဲန့ၢ်လီၤ

ညီန့ၢ်မ့ၢ်တၢ်အဂ့ၤဒိၣ်လၢဖိသဉ်န့ၢ်တၢ်ကတဲဘဉ်အီၤဘဉ်ဘးတၢ်သမံသမိးအဂ့ၤလၢကျဲၤလၢအကပုၣ်လုာ်အပူၤလၢတအိၣ်ဒီးတၢ် သ့ဝဲတၢ်ကတီၢ်တၢ်မၤကွဲၢ်ဘဉ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်အံၤတမ့ၢ်တၢ်မၤကွဲၢ်လၢန့ၢ်ဖိကိးလိအသးမ့ၢ်တမ့ၢ်ကတီၢ်ပာ်အသးအဂီၢ်ဘဉ်. ဖဲတၢ်သ မံသမိးအနံၤန့ၢ်, မ့ၢ်တၢ်ကါဒိၣ်လၢန့ၢ်ဖိကအိၣ်ဆူအိၣ်ချးဒီးအီၤအကသံဉ်လၢညီန့ၢ်အီၤအီၤတဖၣ်န့ၢ်လီၤ.

တၢ်ပီးတၢ်လီၤအိၣ်ဝဲအါကလုာ်လၢသးခိန်နှံကသံဉ်သရဉ်သမံသမိးဝဲဖိသဉ်တဖၣ်န့ၢ်လီၤ. တဘျီတခိၣ်တၢ်သမံသမိးန့ၢ်ကမ့ၢ် လၢအါဖဲအပူၤ, တဘျီတခိၣ်ကမ့ၢ်လၢစးခိအလီၤ, ဒီးတဘျီတခိၣ်တၢ်ကပာ်ဖျိာ်တၢ်တဖၣ်အံၤခဲလၢာ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်ပီးတၢ်လီၤခဲ လၢာ်ထီၣ်ဒုးဝဲတၢ်တမံၤဃီ, ဒီးခဲလၢာ်န့ၢ်ဘဉ်တၢ်တူၢ်လိာ်အီၤလၢ DE န့ၢ်လီၤ. အဝဲသ့ဉ်ကကွဲၢ်ဃီထံဝဲန့ၢ်ဖိလၢတီၤပူၤမ့ၢ်တမ့ၢ် လၢကိုကရၢ်အပူၤန့ၢ်လီၤ.

### ဖဲတၢ်သမံသမိးဝဲအလီၢ်ခဲ

သးခိန်နှံကသံဉ်သရဉ်ကဟ့ၣ်န့ၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘဉ်ဘးတၢ်သမံသမိးဒီးတၢ်လၢန့ၤဒီးကိုမၤတၢ်သ့လၢကမၤစၢၤန့ၤဖိအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. သးခိန်နှံကသံဉ်သရဉ်ကတဲဘဉ်န့ၤမ့ၢ်န့ၢ်အိၣ်ဒီးသးခိန်နှံတၢ်သ့ဉ်ညါတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်အတၢ်တလၢတပှဲၤဘဉ်ဒါအဂ့ၢ်, ဘဉ်ဆဉ် တဘျီတခိၣ်လိာ်အါထီၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢကမၤတၢ်ဒီးဆၢတဲာ်အဂီၢ်လီၤ. လၢတၢ်အိၣ်သးတနီၤအပူၤ, တၢ်သမံသမိးတၢ်ထံဉ် လိာ်အကတီၢ်န့ၢ်တၢ်ကလိာ်ဘဉ်အီၤသ့ဝဲသ့ဉ်ညါလီၤ.န့ၤဟဲဆူကိုမ့ၢ်တသ့ဖဲတၢ်သမံသမိးဝဲအလီၢ်ခဲလၢကကတီၢ်တၢ်ဒီးသးခိန် နှံကသံဉ်သရဉ်အဂီၢ်န့ၢ်, အဝဲသ့ဉ်ကဆဲးကျိးန့ၤလၢလီၤတဲစိအပူၤလီၤ. ကိုကရဲၣ်ကျဲၤန့ၤပှါကတီၢ်ကျိးထံတၢ်ဖဲန့ၢ်မ့ၢ်လိာ် ဘဉ်အီၤအခါန့ၢ်လီၤ

ပကဆုၤထီၣ်သးခိန်နှံကသံဉ်သရဉ်အလံာ်ပာ်ဖျါဆူကိုလၢသၢန့ၢ်အတီၢ်ပှါဖဲတၢ်သမံသမိးအဆၢကတီၢ်သၢန့ၢ်အပူၤန့ၢ်လီၤ.ကိုက ဟ့ၣ်န့ၤလံာ်ပာ်ဖျါအဒိတဘျီ, လၢကပာ်ဃုာ်ဝဲတၢ်ဆိမိာ်တနီၤလၢကမၤစၢၤန့ၤဖိအဂီၢ်လီၤ.ဖဲန့ၤဒီးန့ၢ်ဘဉ်လံာ်ပာ်ဖျါ, လၢကပာ် ဃုာ်တၢ်ဆိမိာ်လၢကမၤစၢၤန့ၤဖိန့ၢ်လီၤ.ဖဲန့ၤဒီးန့ၢ်ဘဉ်လံာ်ပာ်ဖျါဝဲတစု, နကိးပှါသ့ဖဲ ၉၆၇၈ ၅၁၀၀ ဖဲန့ၤတၢ်သံကွဲၢ်မ့ၢ်အိၣ်

တမံမံန့ၣ်လီၤ. ကိုကစံးဆၢစ့ၣ်ကီးဝဲန့ၣ်တၢ်သံကွၢ်လၢအအိၣ်ဒီးန့ၣ်တမံလၢလၢန့ၣ်လီၤ

ယဖိမ့ၢ်အိၣ်ဒီးသးခိၣ်န့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါအတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တၢ်တလၢတပျဲၤဘၣ်န့ၣ်တၢ်မနုၤကကဲထီၣ်အသးလဲၣ်.

န့ၣ်မ့ၢ်အိၣ်ဒီးသးခိၣ်န့ၣ်တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တၢ်တလၢတပျဲၤဘၣ်န့ၣ်, ကိုကဆဲးသိၣ်လိအဝဲသ့ၣ်ဒီးမၤစၢၤအဝဲသ့ၣ်လၢကမၤလိတၢ်အဂီၢ်လီၤ. ကမၤတၢ်ဆီတလဲလၢအတၢ်မၤလိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤဖဲအလီၢ်အိၣ်ဒီးကစးထီၣ်မၤဝဲန့ၣ်တၢ်တၢ်ကုၣ်ဘၣ်ကုၣ်ညါသ့ၣ်ရဲၣ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကပၢ်လီၤဝဲကိုဖိတၢ်ဆိၣ်ထွဲကရူၤလၢကကတိၤတၢ်ဘၣ်သးဒီးန့ၣ်မ့ၢ်

အတၢ်လိၣ်ဘၣ်ဒီးတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၣ်ထီၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ကိုပတံအါထီၣ်လံၣ်လဲၣ်ကဲဘျူးတဖၣ်သ့ၣ်ဖျိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢကိုဖိလၢအအိၣ်ဒီးသးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤတဖၣ်(PSD) မ့ၢ်တမ့ၢ် သးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအတၢ်န့ၣ်ပၣ်ယုၣ် (DI)အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကိုအပူၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဂၤကကတိၤတၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်သးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢလၢတၢ်မၤအီၤလၢန့ၣ်အလီၢ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤစၢၤကရၢအဂၤတဖၣ်ကမၤစၢၤစ့ၣ်ကီးန့ၣ်လၢကမၤစၢၤန့ၣ်မ့ၢ်အဂီၢ်, ဒ်အမ့ၢ် ထံကီၢ်သးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအတၢ်အုၣ်ကီၤ (National Disability Insurance Scheme) (NDIS) န့ၣ်လီၤ.

ယဖိမ့ၢ်တအိၣ်ဒီးသးခိၣ်န့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်တလၢတပျဲၤဘၣ်တခီတၢ်မနုၤကမၤအသးလဲၣ်.

န့ၣ်မ့ၢ်တအိၣ်ဒီးသးခိၣ်န့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါအတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တၢ်တလၢတပျဲၤဘၣ်န့ၣ်, ကိုကဆဲးသိၣ်လိအဝဲသ့ၣ်ဒီးမၤစၢၤအီၤလၢကမၤလိတၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်အိၣ်ဝဲအါမံၤဆူကိုအဂီၢ်လၢကမၤစၢၤအဝဲသ့ၣ်လၢကတုၤထီၣ်ထီၣ်ဘးတၢ်လိၣ်ဘၣ်လၢကိုဖိခဲလၢအဂီၢ်, တမ့ၢ်ထဲပုၤတဖၣ်လၢအအိၣ်ဒီးသးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအဂီၢ်န့ၣ်ဘၣ်. သးခိၣ်န့ၣ်ကသံၣ်သရၣ်အလံၣ်ပၣ်ဖျါကဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤလၢကမၤစၢၤန့ၣ်ဒီးကိုတၢ်ဆိၣ်ထွဲန့ၣ်မ့ၢ်အတၢ်မၤလိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. နကတိၤတၢ်ဒီးကိုဘၣ်သးဒီးအဝဲသ့ၣ်ကသ့ၣ်ဆိၣ်ထွဲန့ၣ်ဖိဒ်လဲၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

### တၢ်ကတိၤကျိၤအခိၣ်သ့ၣ်

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢကိုဖိလၢအအိၣ်ဒီးသးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤ (PSD): PSD ဟ့ၣ်ထီၣ်ပဒိၣ်ကိုတဖၣ်ကျိၣ်စ့တၢ်ဆိၣ်ထွဲအပိၣ်လၢကဆိၣ်ထွဲကိုဖိတဖၣ်လၢအအိၣ်ဒီးသးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤဒီးတၢ်လိၣ်ဘၣ်အါဝဲတဖၣ်အဂီၢ်လီၤ.

သးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအတၢ်န့ၣ်ပၣ်ယုၣ် သးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအတၢ်န့ၣ်ပၣ်ယုၣ်ကမၤအါထီၣ်ဝဲတၢ်ဆိၣ်ထွဲလၢကိုဖိလၢအအိၣ်ဒီးသးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအဂီၢ်ဒီးတၢ်ကမၤသ့ၣ်ညါအီၤဒီးဘံးထိရံၤယါပဒိၣ်အကိုတဖၣ်ခိဖျိတၢ်ဘိးဘၣ်ရၢလီၤအါထီၣ်လံၣ်ပတံထီၣ်လၢယဲၢ်န့ၣ်အတီၢ်ပူၤစးထီၣ် ကိုကတီၢ် ၄ ၂၀၂၁ န့ၣ်လီၤ. ဖဲ ၂၀၂၅ ကတၢ်ဝဲန့ၣ်, သးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအတၢ်န့ၣ်ပၣ်ယုၣ်န့ၣ်တၢ်ကပၢ်က့ၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢကိုဖိလၢအအိၣ်ဒီးသးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအလီၢ်လၢကိုတဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. သးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအတၢ်န့ၣ်ပၣ်ယုၣ်အက့ၢ်ပနီၣ်န့ၣ်တၢ်ကသ့ၣ်အီၤလၢကမၤစၢၤဝဲကိုဒီးဟံၣ်ဖိသီဖိတဖၣ်လၢကန့ၢ်ပၢ်ကိုဖိအတၢ်ကုၣ်ဘၣ်ကုၣ်ညါသ့ၣ်ဒီးတၢ်ဆိၣ်ထွဲအတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

သးခိၣ်န့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါအတၢ်သမံသမိး -တၢ်သမံသမိးတခါလၢတၢ်မၤအီၤလၢသးခိၣ်န့ၣ်ကသံၣ်သရၣ်တဂၤလၢအကွၢ်ဝဲပုၤတဂၤအတၢ်ဆိကမိၣ်ဒီးတၢ်ယဲၣ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်ကီၤအတၢ်သ့ၣ်ဘၣ်တဖၣ်လၢအကါဒိၣ်လၢတၢ်မၤလိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

သးခိၣ်န့ၣ်တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တဘၣ်လီၤဘၣ်စး (သးခိၣ်န့ၣ်တၢ်တလၢတပျဲၤ)-သးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤလၢအမၤဘၣ်ဒိဝဲပုၤတဂၤ

အတတ်မာလိအကျိုးအကျိုး၊ ယွဲလီတတ်ဂုဏ်ကိတဖန်ဒီးကွဲထွဲဝဲတနံ့ဘန်တနံ့အတတ်ဟူးတတ်ဂဲတဖန်န့လီ။ တတ်အံတတ်ညီ  
နုကိးအီလၢသးခိန်န့တတ်သ့ညါတလၢပဲန့လီ။

သကဲးပဝးလၢကတုထီတိတိဘးတခဲလၢသိသတဂၤပၤဆုာဝဲကိးနံ့ဒဲးအတတ်အိန်မုသ့

သးခိန်န့ကသံသ့ရၢ-သရၢဒိန်သမၤထီလၢအအိန်ဒီးတတ်သိန်လီလီဆီဘန်ဃးတတ်သမံသမိးလၢတတ်ဆိကမိန်ဒီးတတ်ယွဲ  
လီတတ်ဂုဏ်ကိအတတ်သ့တတ်ဘန်တဖန်

နီတဂၤတတ်ကုန်ဘန်ကုန်သ့တတ်ရၢကျဲ (IEP): IEPမၤစၢၤကိသရၢ/သရၢမုန်လၢကရၢကျဲတတ်ဒီးဆိန်ထွဲကိဖိအတတ်မၤ  
လီတတ်လိန်ဘန်တဖန်န့လီ။

ကိဖိတတ်ဆိန်ထွဲကရၢ (SSG): ကရၢတဖု, ပုဏ်ယုန်ကိသရၢ/သရၢမုန်ဒီးဟံဉ်ဖိဃီဖိ, လၢအမၤယုန်သကိးတတ်တပူဃီ  
လၢကသ့ညါလီတတ်ဘန်ကိဖိတဂၤအတတ်လိန်ဘန်တဖန်, မၤအါထီဉ် IEP ဒီးကွဲဟုဉ်ဝဲကိဖိအတတ်လဲထီဉ်လဲထီန့လီ။

**\*ဝံသးစူဆဲးကျိးနုဖိအကိဖဲနမ့အဲဒိးပုၤကျိးထံတတ်တဂၤလၢကမၤစၢၤဒီးစံးဆၢနတတ်သံကွၢ်  
တဖန်လၢလံာ်ကဘျိးပၤအဖိလံာ်တဖန်အံတက့ၢ်။**